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AUSTRALIA : 
EOA-NZ : EOA Report – February 2014, The Solution for Start-Ups : Employee Ownership Australia 
and New Zealand offers a plan solution for start-up companies 
Download and read Our Response to the Treasury Consultation on Start-Ups  EOA Report, 
February2014 
Rapport EOA – Février 2014, La solution pour les Start-Ups : EOA-NZ propose un plan-solution pour 
les start-ups. Téléchargez et lisez : « Notre réponse pour la consultation ministérielle sur les Start-
Ups » Rapport de Février 2014.  
 

FRANCE 
FONDACT : FONDACT organise le 18 juin 2014, à la Maison de la Chimie, ses deuxièmes Rencontres 
parlementaires sur l’Epargne salariale. 
Le thème de cette année est : « Pacte de responsabilité : quel rôle pour l’épargne salariale ? »   
FONDACT organizes its 2nd Parliamentary Meeting on Financial Participation on May 18, at Maison 
de la Chimie. This year’s theme is “Pact of responsibility : what role for Financial Participation ? 
 

GERMANY : 
AGP : Vermögen in Deutschland weiterhin sehr ungleich verteilt. Unzureichende Vermögensbildung 
breiter Bevölkerungsschichten lässt Schere weiter auseinander gehen. Bundesverband 
Mitarbeiterbeteiligung fordert neue Ansätze in der Vermögenspolitik.(Mehr …)  
La Richesse toujours plus inégalement partagée en Allemane. Le fossé se creuse entre les couches de 
population. L’Actionnariat Salarié renouvelle l’approche de partage des profits (Plus …) 
Increase of Fortune inequally shared in Germany. The gap gets bigger between the population 
layers. Employee Share Ownership gives new approaches for wealth sharing. (More …) 
 
Initiative Produktive Partnerschaft 

 

„Diese Initiative ist hervorragend, die Argumentation bestechend. 
Insbesondere überzeugt mich der Ansatz, Beteiligung der 
Menschen an der Politik und am Unternehmen gleichrangig zu 
propagieren und die Mitarbeiterbeteiligung als Plus im 
wachsenden Wettbewerb um Arbeitnehmer zu beschreiben. Das 
ist absolut zeitgemäß.“ Hans-Ulrich Jörges, Chefredaktion 
„Stern“ (Mehr …) 
 

Lancement d’un partenariat productif : „Cette initiative est remarquable, l’argumentation pleine de 
bon sens. En particulier, me convainc la démarche de propager la participation à la politique et à la 
gouvernance des entreprises, et de formuler l’Actionnariat Salarié comme un plus vis-à-vis de la 
concurrence. C’est absolument remarquable. » Hans Ulrich Jörges, Rédacteur en chef du « Stern » 
(Plus …) 
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A productive partnership : « This initiative is striking, the argument meaningful. Especially what 
convinces me are to spread the participation to the politic and governance of companies and to 
express the participation as a plus towards competition. “ Hans Ulrich Jörges, “Stern” chief editor. 
(More …) 
 

NETHERLANDS 
SNPI :  
 

 

Discussing the employee participation plan with the local tax authorities : 
A good preparation is key when starting with financial participation in The 
Netherlands 
The Netherlands Participation Institute (SNPI) has developed a model consisting 
of 10 points for discussing the employee participation plan with the local tax 
authorities. This model is publicised in the Magazine “Van Waarde” (translation = 
“Of Value”). 
The model is developed for non-listed companies who are starting with an 
employee share ownership plan. The price of the shares needs to be approved by 

the local tax authority to prevent after-tax later. (Lees het artikel hier!) 
Traiter avec les services fiscaux néerlandais : Une bonne préparation est la clef pour mettre en 
oeuvre la Participation Financière aux Pays-Bas. L’Institut de Participation Financière (SNPI) propose 
un modèle en 10 points pour traiter avec les services fiscaux locaux. Ce modèle est développé dans le 
magazine « Van Waarde » (= De valeur). 
Ce modèle s’applique aux entreprises non cotées mettant en œuvre un 1er plan d’Actionnariat Salarié. 
Le prix de l’Action doit être approuvé par les services fiscaux locaux pour éviter une taxation 
ultérieure. (Plus …) 
  

UK 
ifsProshare : Forthcoming Events (More …)  
Evènements à venir (Plus …) 
 

ifs ProShare Business Briefing  Tuesday 13 May London Workshop 

ifs ProShare:ifs ProShare Edinburgh Friday 16 May 2014 Edinburgh Workshop 

ifs ProShare Training Course: Introduction to 
Employee Share Ownership - Technical 

Tuesday 20 May 
2014 

London 
Training 
Course 

ifs ProShare Workshop: Corporate actions and their 
impact on ESO 

Tuesday 10 June 
2014 

London Workshop 

 
 

USA 
NCEO/EMPLOYEE BENEFIT RESEARCH INSTITUTE :New Study Looks at Company Stock in 401(k) 
Plans 
Company stock comprised 7.4% of 401(k) assets in 2012, continuing a decline from close to 20% in 
the late 1990s. [More...]  
7,4% de compagnies cotées avec 401K en 2012 :  la baisse continue depuis les près de 20% dans les 
années 1990.(Plus…) 
New Study Shows ESOP A&E Firms Have Higher Valuations Than Non-ESOP A&E Firms (More …)  
Une nouvelle étude démontre une plus grande valeur pour les entreprises A & E (Architecture & 
Engineering) avec Actionnariat Salarié.(Plus …) 
Hitachi-MIT Video on Employee Ownership (More …)  
Vidéo Hitachi sur l’Actionnariat Salarié.(Plus …) 
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The ESOP Symposium: Ownership Solutions for Established ESOPs   
September 16-18 :: Denver, CO (More …)  

The market, the regulatory environment, and your workforce are all 
changing: shouldn't your ESOP as well? The ESOP Symposium uses 
presentations by experts and structured networking to bring your 
knowledge up to date, help you learn from other companies, and give you 
best practices in ESOP areas such as governance, financing, operations, 
repurchase obligations, and culture. 
Advanced Issues : Handling the ESOP Repurchase Obligation, Challenges 
and Solutions for Mature ESOP Companies, Strategic Planning for Your 
ESOP, 
Governance :Effective Boards of Directors: Best Practices in Governing an 
ESOP Company, Executive Compensation in ESOP Companies, Fiduciary 
Issues for Internal ESOP Fiduciaries.  
Symposium ESOP : Solutions d’actionnariat pour les Plans d’AS existants 
16-18 Septembre, Denver, CO (Plus …) 

 

 

 
Symposium ESOP : Solutions d’actionnariat pour les Plans d’AS existants 16-18 Septembre, Denver, 
CO (Plus …) 

Le marché, l’environnement législatif, vos employés changent. Quid de vos plans d’AS ? Avec des 
présentations d’experts et un réseau structuré, ce symposium met à niveau vos connaissances, et 
vous apprend les meilleures pratiques d’autres compagnies en gouvernance, financement, 
opérations, rachat d’obligations et culture. (Plus …). Thèmes d’approfondissements et de 
Gouvernance.  
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